
1 
 

P R O T O K Ó Ł  nr 20/16 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej i Komisji Prawa i Porządku i Publicznego, 

odbytego w dniu 5 grudnia 2016 r. 

  w sali nr 11 Urzędu Miejskiego w Wieluniu przy pl. Kazimierza Wielkiego 1,  

pod przewodnictwem Pana Radosława Wojtuniaka 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Budzyna Ryszard 

2. Ciosek Janusz 

3. Drosiński Roman 

4. Janik Jan   

5. Kaczmarek Marian 

6. Kępiński Jan  

7. Korpal Czesław 

8. Kucharski Grzegorz 

9. Mikuś Marek   

10. Wojtuniak Radosław - prowadzący obrady 

11. Zapłotna Janina   

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Paweł Okrasa  - Burmistrz Wielunia 

2. Majkowska Magdalena  - Sekretarz Miasta 

3. Waldemar Kluska  - Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  

4. Elżbieta Kalińska  - Dyrektor Wieluńskiego Domu Kultury 

5. Iwona Podeszwa   - Dyrektor Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Wieluniu 

6. Jan Książek  - Dyrektor Muzeum Ziemi Wieluńskiej w Wieluniu 

7. K.G.   - Mieszkaniec Wielunia  

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Prezentacja porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 2017. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieluń 

na lata 2017-2024. 

5. Sprawy różne i wolne wnioski 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

P u n k t  1 

 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Prowadzący obrady Radosław Wojtuniak dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając 

wszystkich obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 11 członków komisji, 

obecnych 11. 

P u n k t  2 

Prezentacja porządku obrad. 

 

Prowadzący obrady Radosław Wojtuniak zaprezentował porządek obrad dzisiejszego 

posiedzenia.  

 

Radny Grzegorz Kucharski zaproponował wprowadzenie punktu: „Sprawy różne i wolne 

wnioski”. 

Członkowie komisji jednomyślnie przyjęli porządek ze zmianą. 
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Punkt: „Sprawy różne i wolne wnioski” będzie punktem 5.  
 

P u n k t  3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 2017 (zał. 

nr 2 

 

Radny Jan Kępiński zadał pytania:  

1)  ul. Długa w Rudzie – czy to zadanie będzie zrealizowane w tym roku? Nie ma ujętego             

II etapu realizacji tej inwestycji; 

2) budowa ul. Fabrycznej w kierunku oczyszczalni ścieków 600 tys. zł - czy to jest 

kosztorys? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa udzielił odpowiedzi:  

1) informacja o tym, że ta droga została włączona w ramach programu, wpłynęła w połowie 

sierpnia br., umowa została zawarta w październiku. Teoretycznie termin zamknięcia 

inwestycji powinien być do końca listopada, natomiast udało się wynegocjować dłuższy 

termin, tj. do 18.12. Ale ostatnie ustalenia są takie, że nie będzie ta inwestycja na siłę 

kończona w tym roku ze względu na okres zimowy. Ustalenia są takie, że na dzień 18.12. 

jest robiona ewidencja tych prac, które zostały wykonane i tyle pieniędzy gmina otrzyma. 

A to, czego gmina nie zrealizuje, zapłaci z własnego budżetu wiosną, czyli za górną 

warstwa asfaltu; 

2) część starej ul. Fabrycznej i część w kierunku oczyszczalni. 

 

Radny Grzegorz Kucharski zapytał, czy przyszłoroczny budżet zakłada deficyt czy nadwyżkę? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że to budżet z nadwyżką 4 mln zł. 

 

Radny Marian Kaczmarek zapytał, jak będzie wyglądało urządzenie części alejki głównej w 

Lasku Miejskim od bramy wjazdowej?  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa stwierdził, że to będzie dokładnie tak, jak jest w tej chwili,               

z utwardzeniem.    

 

Radny Roman Drosiński zwrócił uwagę, że w tabelach przy kwotach nie ma informacji, czy 

kwoty są w złotówkach czy w tysiącach. 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka oznajmiła, że w samej uchwale budżetowej jest napisane 

że w złotówkach. 

 

Radny Grzegorz Kucharski – zał. nr 5 przychody i rozchody budżetu Gminy Wieluń na 2017 

rok - spłata otrzymanych kredytów 5.505.160,05 zł, a po stronie rozchodów widnieje kwota 8 mln 

327 tys. zł. Zostaje różnica 3 mln zł? 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka – przychody to kwota 5.505.160,05 zł, rozchody 

9.505.160,05 zł, czyli pożyczki 1.177.649,08 zł + kredyty 8.327.510,97 zł dają kwotę 

9.505.160,05 zł.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa – które gmina spłaca. 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka – a różnica między przychodami a rozchodami jest 4 mln 

zł, ponieważ spłata zadłużenia  jest z dochodów. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że to pierwszy rok od dawna, w którym zakładane 

dochody przewyższają wydatki. 
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Radny Grzegorz Kucharski – odczytał § 7 „ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych 

kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu            

w wysokości 3.200.000 zł. Zaznaczył, że te sformułowania „zbijają z tropu”. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zapytał, dlaczego? 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka oznajmiła, że będzie autopoprawka do uchwały, będzie 

dodany § o brzmieniu: „ustala się nadwyżkę budżetową w wysokości 4 mln zł która zostanie 

przeznaczona  na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów” a w § 8 będą zapisane                  

2 limity:  

3) pokrycie występującego w ciągu roku deficytu budżetu 3 mln 200 zł – to na wypadek gdyby 

w ciągu roku był deficyt przejściowy,  

4) spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań” 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zaznaczył, że deficyt przejściowy wiąże się np. z tym, że 

gmina dużo dochodów podatkowych osiąga dopiero w lutym czy marcu, a trzeba zapłacić np. 

pensję nauczycielom 1 lutego. Po to jest deficyt przejściowy, który na koniec roku nie może się 

pojawić. To na wypadek, gdyby dochodów podatkowych nie udało się szybko zrealizować. 

 

Radny Czesław Korpal zapytał, czy w kredytach są wliczone odsetki? 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka oznajmiła, że nie. W 2017 r. kwota 820 tys. zł jest 

przeznaczona na spłatę odsetek.  

 

Radny Grzegorz Kucharski – w uzasadnieniu dochody wykaz nieruchomości przeznaczonych 

do sprzedaży w 2017 roku, w każdej pozycji jest wymieniona konkretna działka oprócz poz. 20, 

gdzie jest zapis „grunty po byłej Cukrowni Wieluń”. Czy chodzi tu o wszystkie grunty? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zaznaczył, że nie wszystkie, ponieważ na tym terenie musi 

być dokonane scalenie, a potem będzie dzielenie działek pod konkretnych inwestorów.  

 

Radny Grzegorz Kucharski - czyli zakłada się, że wszystkie działki po cukrowni nie zostaną 

sprzedane w przyszłym roku? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa stwierdził, że takie jest założenie, bo planowane jest 

włączenie do ŁSSE pozostałych działek, które na najbliższej sesji będą przekształcone z terenów 

rolnych na tereny PU.  

 

Radny Grzegorz Kucharski - a kredyt zostanie spłacony? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że kredyt nie był wzięty na 2 lata. 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka zaznaczyła, że kredyt był brany na 3 lata. W 2016 r. 

została spłacona kwota 5 mln zł, na 2017 r. jest do spłaty 4 mln zł, a w 2018 r. 3 mln zł. 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa przypomniał, że do kasy gminy wpływa miesięcznie kwota 

407 tys. zł z tytułu czynszu, a odsetek od tego kredytu gmina płaciła ok. 22 tys. zł miesięcznie.  

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka oznajmiła, że był przeprowadzony przetarg na te 9 mln zł 

i gmina uzyskała korzystne warunki, bo bank nałożył tylko 0,28% marży + WIBOR. 

 

Radny Jan Kępiński zapytał, czy będą wolne środki? 

 

Skarbnik Miasta Danuta Kondracka zaznaczyła, że taka informacja będzie znana na koniec 

roku. 
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Radny Roman Drosiński zapytał, czym jest podyktowane wprowadzenie § 18 pkt. 2: 

„upoważnia się Burmistrza Wielunia do lokowania w trakcie realizacji budżetu czasowo wolnych 

środków budżetowych na rachunek w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu”?   

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa stwierdził, że jak wiadomo, że w I kwartale spływają 

podatki, np. podatek nieruchomości może być płacony raz w roku albo w ratach i wiadomo, że np. 

od marca do września nie będzie wydatków z tytułu realizowanych inwestycji, to ogłaszany jest  

przetarg, że gmina chce ulokować wolne środki na lokacie i dopuszczane są wszystkie inne banki.   

 

Radny Jan Janik zapytał, czy zmniejszenie zadłużenia o 4 mln zł jest gminie do czegoś 

potrzebne, czy nie lepiej te środki zainwestować? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa stwierdził, że oczywiste jest, że nie ma takich potrzeb 

gminy, których by gmina nie przerobiła finansowo. Natomiast składany jest duży wniosek na 

basen, targowisko i drogę, która tam przebiega i potem trzeba będzie wygenerować środki.   

 

Radny Czesław Korpal – w uzasadnieniu dochody wykaz nieruchomości przeznaczonych do 

sprzedaży w 2017 r. - kwota 12.865.000,00 zł – jeżeli gmina nie uzyska tych środków to trzeba 

będzie ograniczyć inwestycje albo zaciągać kredyt? 

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że taka sytuacja jest możliwa. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

Prowadzący obrady Radosław Wojtuniak zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wieluń na rok 2017, kto 

jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 

 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. Członkowie Komisji Rewizyjnej i Komisji Prawa                    

i Porządku i Publicznego (10 głosów „za”, 1 radny nie głosował) pozytywnie zaopiniowali ww. 

projekt uchwały.  

 

Opinia nr 74/20/16 stanowi zał. nr 3.  

P u n k t  4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieluń na 

lata 2017-2024 (zał. nr 4) 

 

Uwag nie stwierdzono. 
 

Prowadzący obrady Radosław Wojtuniak zarządził głosowanie: kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieluń 

na lata 2017-2024, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu? 

 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych. Członkowie Komisji Rewizyjnej i Komisji Prawa                 

i Porządku i Publicznego (10 głosów „za”, 1 radny nie głosował) pozytywnie zaopiniowali ww. 

projekt uchwały.  
 

Opinia nr 75/20/16 stanowi zał. nr 5. 

P u n k t  5 

Sprawy różne i wolne wnioski 

 

Radna Janina Zapłotna zapytała, jaką kwotę gmina płaci za audycje radiowe? W poprzednich 

latach na antenie radia głosu udzielali również przewodniczący komisji, a teraz słyszy się tylko 

jedną osobę.  
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Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że część audycji przypisana jest urzędowi a część 

radzie. To jest swobodna decyzja przewodniczącego, kto uczestniczy w audycji.  

 

Radny Grzegorz Kucharski zwrócił uwagę na kwestię pustostanów w Wieluniu, które grożą 

zawaleniem: rejon ul. św. Barbary i Kopernika – czy w tej sprawie Straż Miejska może podjąć 

jakieś interwencje?  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa oznajmił, że sprawę przekaże na najbliższej komisji. 

Nadmienił o planach zwołania sesji nadzwyczajnej w sprawie zmiany studium i planów 

miejscowych – chodzi o terminy związane ze Szkołą Muzyczną. 

 

Radny Czesław Korpal zwrócił uwagę na pustostan na ul. Mokrej. 

 

Radny Jan Kępiński oznajmił, że to nadzór budowlany musi podjąć decyzję, czy dany budynek 

zagraża czy nie zagraża bezpieczeństwu. 

 

Radny Marian Kaczmarek - odnośnie braku udziału w głosowaniu przez jednego radnego 

wyraził zdanie, że radny ma obowiązek głosować, ma wyrazić swoje stanowisko.  

 

Radny Czesław Korpal – odnośnie pisma na temat pomnika Pogromców Hitleryzmu zapytał,  

czy urząd będzie się tym tematem interesował?  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa stwierdził, że trzeba wykonać ewidencję ulic. 

  

Ciosek Janusz Ciosek stwierdził, że wspólne posiedzenie komisji jest nielegalne, musi być 

wybór przewodniczącego, jest to niezgodne z ustawą o samorządzie gminnym.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa zaznaczył, że komisja rady nie jest ciałem 

uchwałodawczym, komisja pracuje roboczo nad poszczególnymi projektami uchwał i dopiero 

sesja rady jest ciałem uchwałodawczym.   

 

Radny Janusz Ciosek poprosił o pokazanie paragrafu tego posiedzenia. 

 

Radna Janina Zapłotna przypomniała, że w poprzedniej kadencji również były wspólne 

posiedzenia, ale faktycznie był wybierany przewodniczący.  

 

Radny Janusz Ciosek zaznaczył, że skoro są to spotkania robocze, to należy traktować je jako 

robocze. 

 

Radny Grzegorz Kucharski wyraził zdanie, że radny Ciosek ma rację, że głosowanie jest wolną 

wolą radnego, nie ma czegoś takiego żeby go obligować do tego, to wyborcy dokonują oceny.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa odczytał § 62 ust. 5 Statutu Gminy Wieluń, zgodnie                     

z którym „Komisje mogą odbywać wspólne posiedzenia”.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

P u n k t  6 

Zamknięcie posiedzenia                               

 

Prowadzący obrady Radosław Wojtuniak dokonał zamknięcia posiedzenia. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:                                    Prowadzący obrady 
 

Anna Nawrocka          Radosław Wojtuniak 


